
Izredni občni zbor in likvidacija »Zveze državnih 
nameščencev in upokojencev" v Ljubljani. 

katerih uzakonjenje bi brez dvoma vsestran
ski ustrezalo; to spomenico smo predložili 
vsem ministrstvom, Glavnemu Savezu ter 
komisiji za revizijo uradniškega zakona. 

Priznanje permanentne 
polovične ugodnosti na državnih železnicah 

in parobrodih 
za naše upokojence, je ostalo do danes ne
rešeno, čeprav smo ga s sodelovanjem ostalih 
pokrajinskih zvez in Glavnega Saveza ob 
vsaki priliki osveževali. 

Znani 
odtegljaji za Zvezo nabavljalnih zadrug 

so ostali navzlic vsem predstavkam, ki smo 
jih naslavljali na merodajne činitelje. Ni po« 
magalo navajanje dejstva, da vsi državni na
meščenci niso in niti ne morejo biti prak« 
tično člani nabavljalnih, kreditnih in stano* 
vanjskih zadrug, pa tudi ne okolnost, da so 
nekatera ministrstva za svoje uslužbence ta 
prispevek že ukinila. 

Kuluk. 
Odkup osebnega dela po zakonu o samo 

upravnih cestah je še vedno aktualen ter pri
zadeva vsem državnim nameščencem veliko 
gmotno breme. 

Zveza se je po dveh svojih delegatih, 
udeležila v času od 6. do 8. avgusta 1930. 

mednarodnega uradniškega kongresa v 
Ženevi, 

ki je sprejel v interesu vseh državnih name« 
ščencev Evrope važne sklepe. 

Glavni Savez 
je zaradi raznih neprilik odlagal sklicanje 
letne skupščine od meseca do meseca, kon* 
čno pa je morala iz razlogov, ki nam niso 
podrobneje znani, popolnoma izostati. Kot 
nadomestek za to skupščino se je vršilo več 
plenarnih sej Glavnega Saveza v Beogradu, 
ki so se jih naši delegati redno udeleževali. 
Na teh plenarnih sejah smo obravnavali 
važna vprašanja, ki smo jih imeli v evidenci 
ter posečali vse kompetentne predstavnike 
vlade. 

Stopili smo pred vlado s prošnjo, naj 
bi se 

dvomesečna posmrtna pomoč 
priznala brez drugih formalitet rodbinam 
umrlih aktivnih uradnikov, ki so dokazano 
siromašnega stanu. Tudi na vprašanje 

brezplačnega zdravljenja in oskrbe 
vseh aktivnih in upokojenih nameščencev v 
II. razredu državnih in banovinskih bolnic, 
nismo pozabili. 

Naš stari predlog za priznanje 
izplačila polnih draginjskih doklad omoženim 

državnim uradnicam, 
je tudi ob tej priliki dobil ponovni poudarek. 

Zveza je imela v preteklem poslovnem 
letu 

19 odborovih sej, 
na katerih so se obravnavala tekoča vpraša

Dne 21. maja se je vršil izredni občni 
zbor »Zveze državnih nameščencev in upo« 
kojencev v Ljubljani«. 

Načelnik g. M a k s o L i l l e g je ob pol 
21. uri otvoril občni zbor in pozdravil odpo
slanca okrožnih skupin v Mariboru in Ptuju. 
Nato je v kratkih besedah označil vzroke 
sklicanja izrednega občnega zbora in opozo« 
ril zborovalce na predpise §§ 76 in 345. no« 
vega uradniškega zakona ter glede dela Zve* 
ze poudaril sledeče: 

Odbor Zveze je kakor v vseh prejšnjih, 
tudi v zadnjem upravnem letu posvečal vso 
pozornost 

gibanju upokojenih in aktivnih državnih 
nameščencev 

ter je v ta namen vzdrževal tesno vez med 
posameznimi pokrajinskimi zvezami in Glav
nim Savezom v Beogradu. 

nja Kakor sem že omenil, stiki z našim 
Glavnim Savezom niso bili povsem povoljni. 

Še 
par pogledov nazaj 

v tisto preteklost, ko je Zveza nastala, ker 
jo je rodila nujna življenska potreba. Iz 
prejšnjega »Društva državnih uslužbencev 
za Slovenijo«, ki se je osnovalo v mesecu 
maju 1918., je bila ustvarjena tekom let ve« 
lika, krepka in vplivna organizacija, ki je 
sicer cesto menjavala posamezne odbornike, 
ostala pa zvesta svojemu programu do da* 
našnjega dne, do svojega konca. Bili so bur
ni, težki, nemirni časi, ko smo zborovali v 
letih 1919. do 1923. na ljubljanskem mest
nem magistratu, in dosti časa je moralo pre* 
teči, preden so se naziranja zastopnikov po
sameznih strokovnih organizacij izravnala. 
Burni časi, pravim tudi zaradi tega, ker so 
se vlade tako pogosto menjavale in ker je 
vsled tega dejstva moralo zastajati vsako 
uspešnejše organizacijsko gibanje. 

Kdor prelista vseh 
12 letnikov »Našega Glasa«, 

bo uvidel, da se je Zveza pošteno trudila v 
prizadevanju, izpolniti upravičene zahteve 
pri nji včlanjenih strokovnih organizacij. 

Če moramo danes po preteku 13 let 
vsled znanih določil §§ 76. in 345. novega 
uradniškega zakona 

prenehati z delovanjem, 
še ni s tem rečeno, da strokovne organiza« 
cije, ki se bodo mogle še naprej udejstvovati, 
ne bi mogle še dalje forsirati naših skupnih 
teženj. 

Rešitev našega gmotnega vprašanja leži 
predvsem 
v samopomoči in v močnih, gmotno neodviss 
nih, smptreno upravljanih zadružnih gospo

darskih organizacijah, 
ki se jih bomo morali prej ali slej, vkljub 
vsem morda še danes obstoječim pomisle* 
kom okleniti z vso močjo. 

Moja, in nadejam se, vseh nas želja je, 
da se zaradi likvidacije naše Zveze oklenejo 
s tem večjo vnemo vsi upokojeni in aktivni 
državni nameščenci svojih strokovnih orgas 

nizacij. 
Upajmo, da bodo 

strokovne organizacije 
kar najkrepkeje uveljavljale vse svoje gi* 
balne sile v prospeh celokupnega aktivnega 
in upokojenega državnega nameščenstva.« 

Po nagovoru načelnika je podal 
blagajniško poročilo 

blagajnik g. I g n a c i j R u s . Iz njegovih iz
vajanj in predloženega zaključnega računa 
je bilo posneti, da je Zveza na dan izrednega 
občnega zbora bila brez sleherne imovine. 
— Ko je v imenu nadzornega odbora podal 

revizijsko poročilo 
g. R a d o G r u m , je skupščina na njegov 
predlog dala vsemu odboru in blagajniku 

Zveza je posvečala predvsem mnogo 
pažnje 

vprašanju upokojencev. 
Zamudila ni nobene prilike, da ne bi 

obrnila na ta vprašanja 
pozornosti merodajnih činiteljev, 

pa bodisi z deputacijami v Beogradu, ali pa 
tudi ob službenem posetu g. ministrskega 
predsednika v Ljubljani. 

Novi uradniški zakon, 
ki je stopil v veljavo 1. aprila t. 1., sicer ni 
prinesel tolikšnega izboljšanja, kakor bi si 
ga mi vsi želeli, vendar pa je odpravil kate* 
gorije in pomeni v jedru pravično nivelacijo 
prejemkov, katere je kolikor toliko izenačil. 

Meseca marca t. 1. smo sestavili v krat* 
kih potezah 

načela novega uradniškega zakona, 



absolutorij, zaradi točnih in pravilnih obra« 
čunov je pa izrekla g. Rusu priznanje. 

Pri nadaljni točki dnevnega reda 
»o stališču, ki naj ga zavzame Zveza na* 
pram predpisom novega uradniškega zakona 
glede organizacij državnih uslužbencev«, je 
načelnik poročal, da je odbor Zveze na seji 
dne 15. maja dokončno sprejel soglasen 
sklep, da se Zveza, ker po § 76. uradniškega 
zakona nima več pogojev za pravni obstoj, 
razpusti. 

Brez debate je bil predlog soglasno spre
jet. Občni zbor je soglasno sklenil, da se 
Zveza razide. 

Zastopnik mariborske okrožne skupine 
g. profesor dr R u d o l f P e r h a v c je v 
imenu zborovalcev, vseh mariborskih in 
ostalih tovarišev predlagal, naj ta zadnja 
skupščina izreče zaslužnemu, dolgoletnemu 
uradniškemu voditelju, načelniku in častne
mu članu Zveze, g. Lillegu, globoko zahvalo 
za ves trud in požrtvovalno delovanje, Pred« 
log so zborovalci soglasno in z navdušenjem 
sprejeli. 


